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Na mój ostatni wpis (pt. &bdquo;Chaos siÄ™ pogÅ‚Ä™bia&rdquo;) zareagowaÅ‚ Tomasz
Mossakowski. Najpierw zadzwoniÅ‚ z wyjaÅ›nieniami, a nastÄ™pnie &ndash; na mojÄ…
sugestiÄ™ &ndash; przysÅ‚aÅ‚ je na piÅ›mie. Drukuje je w trybie sprostowania, zwÅ‚aszcza Å¼e w
jednym miejscu &ndash; jak siÄ™ okazaÅ‚o &ndash; byÅ‚em nieprecyzyjny. Ale zanim wyjaÅ›niÄ™
w którym, najpierw tekst Tomasza Mossakowskiego. 

W nawiÄ…zaniu do rozmowy: 1. Komisja statutowa ukonstytuowaÅ‚a siÄ™ dopiero po spotkaniu w
BogusÅ‚awicach. WczeÅ›niej nikt z czÅ‚onków komisji nie wykazaÅ‚ takiej inicjatywy, choÄ‡
czÄ™Å›Ä‡ pracowaÅ‚a indywidualnie bÄ…dÅº w mniejszym skÅ‚adzie. Mój pomysÅ‚ spotkania w
BogusÅ‚awicach wynikaÅ‚ z faktu, Å¼e na zawodach byÅ‚o 3 czÅ‚onków, a czwarty miaÅ‚ blisko.
Pan Janusz Tomaszewski zdeklarowaÅ‚, Å¼e moÅ¼e siÄ™ spotykaÄ‡ tylko w Biurze PZJ.
ProszÄ™ zauwaÅ¼yÄ‡, Å¼e od tego momentu prace ruszyÅ‚y. 2. ChciaÅ‚bym zauwaÅ¼yÄ‡, Å¼e
na Walnym ZjeÅºdzie nie byÅ‚o tÅ‚oku jeÅ›li chodzi o chÄ™tnych do pracy w komisji statutowej. 3.
Zarzut nieprofesjonalnego dziaÅ‚ania komisji jest chybiony - trzykrotnie projekt byÅ‚ publikowany i w
zasadzie nie byÅ‚o uwag z zewnÄ…trz. Te nieliczne, które coÅ› wnosiÅ‚y, uwzglÄ™dniliÅ›my w
projekcie. 4. Statut byÅ‚ na bieÅ¼Ä…co konsultowany z 4 prawnikami. 5. Z mojej inicjatywy
wysÅ‚aliÅ›my go jeszcze do MSiT oraz do zewnÄ™trznej kancelarii. Niestety, uwagi z MSiT
przyszÅ‚y bardzo póÅºno i stÄ…d, niejako z koniecznoÅ›ci na zjeÅºdzie przedstawiliÅ›my wersjÄ™
odmiennÄ… niÅ¼ przesÅ‚ana delegatom, ale uwzglÄ™dniajÄ…cÄ… uwagi ministerstwa. NaleÅ¼y
zaznaczyÄ‡, Å¼e nie byÅ‚y to istotne uwagi - raczej kosmetyczne, doprecyzowujÄ…ce. 6. PomysÅ‚
Pani Iwony Maciejak, Å¼eby zleciÄ‡ to zewnÄ™trznej kancelarii Å›wiadczy o tym, Å¼e nie ma ona
Å¼adnego pojÄ™cia o tworzeniu statutu. ZewnÄ™trzna kancelaria moÅ¼e zrobiÄ‡ korektÄ™
prawna, a nie stworzyÄ‡ statut. Wiele rozstrzygniÄ™Ä‡ ma charakter "polityczny", a nie prawny. 7.
OsobiÅ›cie przeczytaÅ‚em 4 ustawy i kilka statutów innych zwiÄ…zków sportowych, a takÅ¼e
wytyczne wielkopolskiej federacji sportowej dotyczÄ…ce tworzenia statutów klubów sportowych. 8.
Rada nie musiaÅ‚a wnioskowaÄ‡ o absolutorium dla zarzÄ…du, bo powinna to zrobiÄ‡ dopiero na
zjeÅºdzie sprawozdawczo-wyborczym. Z mocy ustawy o rachunkowoÅ›ci Walne powinno przyjÄ…Ä‡
lub odrzuciÄ‡ sprawozdanie finansowe. To ewidentnie zÅ‚a wola spowodowaÅ‚a, Å¼e Rada takiej
opinii nie przygotowaÅ‚a. Statut nie stawia warunku, Å¼e opinia musi byÄ‡. Zatem Zjazd mógÅ‚
przyjÄ…Ä‡ sprawozdanie finansowe. 9. Nie jest prawdÄ…, Å¼e nie ma pieniÄ™dzy na starty 
Banderasa - wszystkie wyjazdy sÄ… finansowane na bieÅ¼Ä…co. MieliÅ›my problem, gdy
organizator nie chciaÅ‚ / nie mógÅ‚ wystawiÄ‡ faktury, ale i tu znalazÅ‚o siÄ™ rozwiÄ…zanie. Nie
wiem skÄ…d taka informacja. Mamy budÅ¼et zatwierdzony przez MSiT od lutego. OpóÅºniÅ‚o siÄ™
podpisanie umowy na finansowanie mÅ‚odzieÅ¼y, ale nie z winy PZJ. MSiT czekaÅ‚o na
rozporzÄ…dzenie ministra zdrowia i dopiero po jego opublikowaniu zaczÄ™Å‚o podpisywaÄ‡
umowy, choÄ‡ znaliÅ›my kwotÄ™ zarezerwowanÄ… na PZJ. Do tego momentu szkolenie
mÅ‚odzieÅ¼y byÅ‚o finansowane na bieÅ¼Ä…co w oparciu o to prowizorium ze Å›rodków
wÅ‚asnych. 10. I na koniec dementujÄ™ informacje, jakobym byÅ‚ najczÄ™Å›ciej obsadzanym
sÄ™dziÄ… jeÅºdzieckim w Polsce. ProszÄ™ sprawdziÄ‡ - nawet w Waszym WZJ. Co wiÄ™cej, nie
zabiegam specjalnie o propozycje. Wiem natomiast, Å¼e organizatorzy majÄ… swoje sympatie i
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antypatie i ich gÅ‚os w kwestii na kogo chcÄ… wydaÄ‡ swoje pieniÄ…dze jest  decydujÄ…cy.
Tomasz Mossakowski KomentujÄ™DrukujÄ™ caÅ‚y tekst kol. Mossakowskiego. Do wiÄ™kszoÅ›ci
punktów nie bÄ™dÄ™ siÄ™ odnosiÅ‚. Do kilku siÄ™ jednak odniosÄ™. ZacznÄ™ od kwestii
najmniej istotnej &ndash; napisaÅ‚em, Å¼e kol. Mossakowski &bdquo;jest chyba najaktywniejszym
polskim sÄ™dziÄ…&rdquo;, ale nie bÄ™dÄ™ siÄ™ upieraÅ‚, jeÅ›li faktycznie sÄ… &ndash; jak
twierdzi zainteresowany &ndash; aktywniejsi od niego. Co do ukonstytuowania siÄ™ komisji
statutowej: pierwsze, nieformalne (bo w 3-osobowym skÅ‚adzie) spotkanie odbyÅ‚o podczas
zawodów w BogusÅ‚awicach 20 VI 2015 roku. NastÄ™pne, 28 lipca, odbyÅ‚o siÄ™ w Å•odzi, w
biurze Wojciecha Frankowskiego, na którym zabrakÅ‚o tylko Janusza Tomaszewskiego, który
&ndash; jak to pisze kol. Mossakowski &ndash; odmówiÅ‚ spotykania siÄ™ poza siedzibÄ… PZJ w
Warszawie. To na tym spotkaniu kol. Mossakowski zostaÅ‚ wybrany przewodniczÄ…cym komisji
statutowej. Przypomnijmy, komisja ta zostaÅ‚a wybrana na zjeÅºdzie, jaki odbyÅ‚ siÄ™ 18 maja 2015
roku.  Czyli dopiero po dwóch miesiÄ…cach komisja siÄ™ spotkaÅ‚a i dopiero wówczas zostaÅ‚
wybrany jej przewodniczÄ…cy. Nie odwoÅ‚ujÄ™ zatem ani swoich sÅ‚ów o opieszaÅ‚oÅ›ci
dziaÅ‚ania komisji, ani nie zmieniam swojej opinii o jej nieprofesjonalnym dziaÅ‚aniu, jeÅ›li chodzi o
efekty jej pracy. A co do punktu 2, Å¼e &bdquo;nie byÅ‚o tÅ‚oku jeÅ›li chodzi o chÄ™tnych do pracy
w komisji statutowej&rdquo; &ndash; tÅ‚oku moÅ¼e nie byÅ‚o, ale pamiÄ™tam, Å¼e obok mnie
chciaÅ‚ w niej pracowaÄ‡ SÅ‚awomir Dudek. Nie zostaliÅ›my wybrani &ndash; o co oczywiÅ›cie nie
mam pretensji do kol. Mossakowskiego &ndash; ale zapewniam go i wszystkich, którzy te sÅ‚owa
czytajÄ…, Å¼e miaÅ‚em wolÄ™ aktywnie wÅ‚Ä…czyÄ‡ siÄ™ w pracÄ™ tej komisji i nie
zabrakÅ‚oby mi na to ani czasu, ani chÄ™ci, bo jestem czÅ‚owiekiem, który jak siÄ™ czegoÅ›
podejmuje, to stara siÄ™ z tego wywiÄ…zaÄ‡. Przypuszczam, Å¼e kol. Dudek teÅ¼ byÅ‚by
aktywnym czÅ‚onkiem takiego ciaÅ‚a.    Nieprecyzyjny byÅ‚em w tym punkcie, kiedy napisaÅ‚em,
Å¼e &bdquo;31 maja Polski ZwiÄ…zek JeÅºdziecki nie miaÅ‚ jeszcze podpisanej umowy z
ministerstwem sportu na obsÅ‚ugÄ™ zadaÅ„ sportowych!&rdquo; OtóÅ¼ nie miaÅ‚ podpisanej
jednej z umów i za ten brak precyzji przepraszam wÅ‚adze PZJ i czytelników. W tym miejscu trzeba
zrobiÄ‡ maÅ‚y wykÅ‚ad. Obecnie zwiÄ…zki sportowe dostajÄ… pieniÄ…dze z ministerstwa sportu i
turystyki trzema kanaÅ‚ami, a co za tym idzie podpisywane sÄ… trzy umowy. 1) z budÅ¼etu
paÅ„stwa &ndash; jest to gÅ‚ówna czÄ™Å›Ä‡; 2) z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej &ndash;
sÄ… to pieniÄ…dze z Totalizatora Sportowego i idÄ… na sport juniorski i mÅ‚odzieÅ¼owy; 3) na
sporty paraolimpijskie.Kol. Mossakowski twierdzi, Å¼e wszystkie starty Banderasa sÄ…
finansowane na bieÅ¼Ä…co. Ja twierdzÄ™, Å¼e tak nie jest. SkÄ…d to wiem. Nie od PawÅ‚a
Spisaka (bo on nie chciaÅ‚ siÄ™ na ten temat wypowiadaÄ‡), ale z innego ÅºródÅ‚a. Kluczem do
zrozumienia tej dziwnej sytuacji sÄ… kolejne sÅ‚owa kol. Mossakowskiego, Å¼e choÄ‡ nie ma
jeszcze podpisanej umowy na pieniÄ…dze z Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej, szkolenie
mÅ‚odzieÅ¼y finansowane jest na bieÅ¼Ä…co ze Å›rodków wÅ‚asnych. A moÅ¼e nie tyle ze
Å›rodków wÅ‚asnych, co z &bdquo;poÅ¼yczonych&rdquo; chwilowo pieniÄ™dzy budÅ¼etowych,
czyli tych, które powinny byÄ‡ przeznaczone m.in., na naszych prawie-olimpijczyków? Podejrzewam,
Å¼e tak to wyglÄ…da. Pozostaje mieÄ‡ nadziejÄ™, Å¼e umowa z Funduszem Rozwoju Kultury
Fizycznej zostanie wreszcie podpisana, a wówczas PaweÅ‚ Spisak odzyska pieniÄ…dze
zaplanowane na jego starty, na które na razie musi wykÅ‚adaÄ‡ ze swoich Å›rodków.  NiezaleÅ¼nie
od tych wyjaÅ›nieÅ„, mam podejrzenia, Å¼e obecne wÅ‚adze PZJ nie wykorzystujÄ… w peÅ‚ni
moÅ¼liwoÅ›ci, jakie daje hasÅ‚o igrzyska olimpijskie. Na co jak na co, ale na olimpijczyków
pieniÄ™dzy z MSiT zawsze moÅ¼na byÅ‚o dostaÄ‡ tyle, ile siÄ™ zapotrzebowywaÅ‚o, albo ponad
90% tego zapotrzebowania.Marek Szewczyk  
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